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Készült: Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2013. június 27. 

napján tartott üléséről, hangfelvételről. 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Dr. Ludas László alpolgármester, Boros Bálint, 

Melles Zoltán, Dr. Novák János, Dr. Orbán Csaba (később érkezik), Sasvári 
Tamás és Simonovics Józsefné képviselők 

 
Távol maradt: Kárpáti László alpolgármester, valamint Czimbalek József, Melsin Valentin 

és Rácz Ferenc képviselők jelezték, hogy más elfoglaltságuk miatt nem 
tudnak az ülésen részt venni    

 
Meghívottak: Dr. Kovács Ildikó jegyző, Dr. Nagy Vera aljegyző, Dr. Pacári Judit 

jogtanácsos, Vargáné Szüts Katalin és Svégel Gábor irodavezetők, Perger 
Péterné óvónő, pályázó, Szijártó Ildikó esélyegyenlőségi mentor a Türr 
István Képző és Kutató Intézet képviseletében és Haris László a Városi TV 
részéről 

 
Ormai István polgármester köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit, a nagyatádiakat.  
Megállapítja, hogy a képviselő-testület – 6 fővel – határozatképes, az ülést megnyitja.  
 
Javasolja, hogy a mai ülés jegyzőkönyvének hitelesítői Melles Zoltán és Boros Bálint 
képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot egyhangú – 6 igen – 
szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
177/2013. (VI. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2013. június 27-i ülés 
jegyzőkönyvének hitelesítőiül Melles Zoltán és Boros Bálint képviselőket választja. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a napirendi javaslatban szereplő napirendi sort 
megtárgyalásra azzal, hogy a meghívott vendégre tekintettel a „8.) Előterjesztés a Nagyatádi 
óvodák óvodavezetői beosztásának elnyerésére benyújtott pályázat elbírálására” napirendet 2. 
napirendként tárgyalják.   
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a napirendi javaslatot 
egyhangú – 6 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
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178/2013. (VI. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirend tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 
1.) Előterjesztés Nagyatád Város Helyi Esélyegyenlőségi Programjának 

elfogadásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
2.) Előterjesztés a Nagyatádi Óvodák óvodavezetői beosztásának elnyerésére 

benyújtott pályázat elbírálására  
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
3.) Előterjesztés a közterület-felügyelet működésének tapasztalatairól 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
4.) Előterjesztés a települési szilárd hulladék kezelésével kapcsolatos 

közszolgáltatásról és a közterületek tisztántartásáról szóló 10/2012. (III. 30.) 
önkormányzati rendelet felülvizsgálatára 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

5.) Előterjesztés a távhőszolgáltatásról szóló rendelet megalkotásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
6.) Előterjesztés Nagyatád Város Településképi védelméről szóló önkormányzati 

rendeletének megalkotására  
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
7.) Előterjesztés a hirdető-berendezések, hirdetmények elhelyezéséről szóló 

52/2001.(XII. 20.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
8.) Előterjesztés a Rinyamenti Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulás 

társulási megállapodásának felülvizsgálatáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
9.) Előterjesztés a Nagyatádi Regionális Szennyvíztársulás társulási megállapodása 

felülvizsgálatáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
10.) 
 
 
 
 

Előterjesztés a „Nagyatád és Környéke csatornahálózatának és Nagyatád 
szennyvíztelepének fejlesztése” beruházáshoz kapcsolódó hitelszerződések 
feltételeinek elfogadásáról 
Előadó: Ormai István polgármester 
 

11.) Előterjesztés a Nagyatád MED Kft.-ben felügyelő bizottsági tagsági 
megbízásának visszavonásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
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12.) Előterjesztés települési értéktár létrehozásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
13.) Előterjesztés a helyi autóbusz-közlekedés közszolgáltatási feladatainak 2012. 

évi ellátásáról szóló beszámoló elfogadására 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
14.) Előterjesztés a Somogy Megyei Kormányhivatal Közlekedési Felügyelősége 

részére iroda helyiség biztosításáról  
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
15.) Előterjesztés irodahelyiségek használati jogának biztosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
16.) Előterjesztés a nagyatádi 0220/53 helyrajzi számú ingatlanon lévő faállomány 

értékesítéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
17.) Előterjesztés a volt laktanya területén lévő felszín alatti tartályok 

értékesítéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
18.) Előterjesztés a rendszerfüggetlen víziközmű-elemek tulajdonjogának átadás-

átvételéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
19.) Előterjesztés a Nagyatádi Köznevelési Intézmény nevének megállapításával 

kapcsolatos véleményezésről és az Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola 
szakképzési feladatainak változásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

20.) 
 

Beszámoló Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete lejárt 
határidejű határozatainak végrehajtásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

21.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 
 Előadó: bizottságok elnökei 

 
22/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
22/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése 

közötti időben végzett tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
23.) Interpellációk, kérdések 
  
24.) Egyebek 
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Megérkezik Dr. Orbán Csaba képviselő, a képviselő-testület létszáma: 7 fő  

 
Napirendek tárgyalása: 
 
1.) Előterjesztés Nagyatád Város Helyi Esélyegyenlőségi Programjának elfogadásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
A napirend tárgyalásánál tisztelettel köszönti a Türr István Képző és Kutató Intézet 
igazgatóságának képviseletében jelen lévő Szijártó Ildikó esélyegyenlőségi mentort.  
Az intézet dolgozott azon, hogy elkészüljön az Esélyegyenlőségi Program. Elmondja, hogy 
kettős szerepét látja ennek a programnak. Az egyik, hogy ez a dokumentum a jelen időben is, 
és a későbbiek során is szükséges és nélkülözhetetlen dokumentum azoknál a fejlesztéseiknél, 
projektjeiknél, amelyeket el szeretnének indítani, és amelyekkel a város gazdaságát, 
társadalmát kívánják fejleszteni. Másrészt pedig megismerve a dokumentumot látják azt, hogy 
mik azok a társadalmi viszonyok, azok a körülmények, amelyek befolyásolják a városuk, 
lakóhelyük életét, hogy azok a társadalmi csoportok, amelyek kiemelt szerepet kaptak e 
program megfogalmazásában és célrendszerében, milyen helyzetben vannak és milyen 
feladataik adódnak annak érdekében, hogy jobb helyzetbe hozzák a hátrányos pozícióban lévő 
helyi társadalmi csoportokat.  
Megkérdezi Szijártó Ildikót, kíván-e hozzá szólni, esetleg kiegészítést tenni. 
 
Szijártó Ildikó esélyegyenlőségi mentor: 
Megköszöni a hozzászólás lehetőségét e fontos testületi ülésen, ahol megvitatják, és 
remélhetőleg el is fogadják a Helyi Esélyegyenlőségi Programot.  
Elmondja, hogy – mint ahogy a polgármester úr is említette – a Türr István Képző és Kutató 
Intézet munkatársa, mint esélyegyenlőségi mentor. Egyike azoknak a mentoroknak, akik 
országszerte képzéssel és mentorálással segítik az önkormányzatok munkatársait abban, hogy 
elkészüljenek ezek a programok az új jogszabályoknak megfelelően. Nagyatád Város 
Önkormányzata egyike azon az önkormányzatoknak, akik az elsők között fogadják el az új 
jogszabályok szerint ezt a programot.  
Átadja kolléganője Filebics Magdolna üdvözletét, aki egyébként az önkormányzat személyes 
mentora, de sajnos képzést tart, így nem tudott eljönni az ülésre.  
Bizonyára tudják, hogy a településeket törvény kötelezi arra, hogy elfogadják ezt a programot. 
Július 1-je után semmilyen uniós és társfinanszírozási programon, pályázaton nem 
indulhatnak olyan önkormányzatok, amelyek nem rendelkeznek hatályos Helyi 
Esélyegyenlőségi Programmal. Ez fontos indok, de tudja, hogy nem ez a legfontosabb 
motiváció, ami miatt ez a program ma a testület elé kerül, hanem az az igény – és ebben 
polgármester úr is megerősítette –, amely mindannyiunkban benne van. Az, hogy valós képet 
alkothassanak településük életéről, helyzetéről, hogy meglássák azokat a problémákat, 
amelyekkel a körülöttük élők szembesülnek a hétköznapjaikban, és konkrét lépéseket 
tegyenek annak érdekében, hogy segítsék őket.  
Nagyatád Helyi Esélyegyenlőségi Programja hónapok óta készül. A képzések és a mentorálás 
elindult már kora tavasszal. Feszített hónapok vannak mögöttük és a két nagyatádi kolléganő 
mögött is, akik óriási munkát végeztek annak érdekében, hogy a testület elé került program 
ilyen formában megszülethessen. Simonics Georgina és Hantosi Réka vett részt a képzésen. 
Ők írták meg a Helyi Esélyegyenlőségi Programot, természetesen sok-sok partner 
bevonásával. Arról, hogy példaértékű munkát végeztek, a képviselő-testület tagjai is 
meggyőződhettek, amikor átlapozták a programot. Megköszöni a munkájukat.  
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A közös munka és az együttműködés megpecsételése érdekében – a napirend elfogadását 
követően – szeretne átadni a polgármester úrnak egy emléklapot a közös munka emlékére és a 
további együttműködés zálogaként, valamint egy olyan kapcsos könyvet, amelyben 
elhelyezhetik a település Helyi Esélyegyenlőségi Programját.   
Megköszönve a hozzászólás lehetőségét, e gondolatok jegyében eredményes munkát kíván.  
 
Ormai István polgármester: 
Megköszöni a hozzászólást.  
 
Kérdések: 
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke: 
Teljesen még nem tudta átnézni a programot, de úgy gondolja, hogy az elmondottak 
mindenképpen időtállóak, és ismerve a kolléganőket, biztos benne, hogy alapos munkát 
végeztek.  
Kétévente kell felülvizsgálatot végezni. Van lehetőség időközben is módosításra?  
 
Szijártó Ildikó esélyegyenlőségi mentor: 
A Helyi Esélyegyenlőségi Program (HEP) 5 évre szól. A felülvizsgálata kétévente esedékes, 
de ha úgy döntenek, hogy ez előtti időszakban szeretnék felülvizsgálni, áttekinteni, 
természetesen van rá lehetőség.  
Teljesen jogos volt a kérdés. A jogszabály erre is gondolt, sőt arra kéri az önkormányzatokat, 
hogy működtessenek helyben egy olyan HEP fórumot, ahol folyamatosan figyelemmel kísérik 
az intézkedések megvalósulását, és amint úgy érzik, hogy fennakadás van, vagy valami nem 
olyan ütemben zajlik, ahogy azt eltervezték, akkor mindenképpen beavatkozásokat tegyenek 
és javasolják a HEP felülvizsgálatát.  
 
Simonovics Józsefné képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság alelnöke: 
Úgy gondolja, hogy ez egy alaposan előkészített, helyzetelemzésre épülő anyag, amely 
tükrözi azt a képet, amire hivatott, hogy ez a terv elkészüljön.  
Szociális és gyermekvédelmi területen dolgozva ő is fontosnak tartja, hogy ez akár 
intézkedési tervben is megfogalmazásra kerüljön. Eddig is foglalkoztak ezekkel a 
kérdésekkel. Igyekeztek a felzárkóztatást megvalósítani. Úgy gondolja, hogy ez egy plusz 
segítséget nyújt abban, hogy milyen irányban kell ezt a munkát tovább végezni.  
Gratulál az alkotóknak, maguknak pedig azt kívánja, hogy ennek irányába végezzék a 
munkájukat.  
 
Ormai István polgármester: 
Megerősítést nyert a hozzászólók által mindaz, amit a bevezetőben elmondott, hogy valóban 
egy szükséges dokumentum, és egy olyan szellemi munka, ami az eredményesebb 
munkavégzést segítheti. Úgy fogja fel, hogy bármely területen elindított program során 
mérlegelik, hogy az esélyegyenlőség itt helyben hogyan érvényesíthető a munka során. Talán 
ez az eszenciája ennek a tevékenységnek.  
Megköszöni a szakmai segítséget és munkát a – név szerint is megemlített – városházán 
dolgozó két munkatársának is.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Helyi Esélyegyenlőségi 
Programjának elfogadásáról szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
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Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 7 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
179/2013. (VI. 27.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Nagyatád Város Helyi 

Esélyegyenlőségi Programját, valamint a Program részét képező Intézkedési Tervet 
elfogadja. 

 
2.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a város 

polgármesterét Nagyatád Város Esélyegyenlőségi Programjának aláírására, továbbá 
az elfogadott Program TKKI, a Somogy Megyei Kormányhivatal, valamint a 
Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Nagyatádi Tankerülete számára történő 
megküldésére. 

 
Határidő: 2013. július 1. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
2.) Előterjesztés a Nagyatádi Óvodák óvodavezetői beosztásának elnyerésére benyújtott 

pályázat elbírálására 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
Tisztelettel köszönti a képviselő-testület ülésén jelen lévő Perger Péterné pályázót. Megkéri, 
hogy fáradjon ki az asztalhoz.  
Az előterjesztéssel kapcsolatosan elmondja, hogy a képviselő-testület döntésének megfelelően 
meghirdették és lebonyolították a pályázati eljárást a Nagyatádi Óvodák vezetői beosztására. 
Perger Péterné érvényes pályázatot nyújtott be. 
Egy kifejezetten magas színvonalú, kiváló pályázatot ismerhettek meg, ezért az 
előterjesztésben javasolja a pályázó Perger Péterné kinevezését. Annál is inkább, mert két 
dolog van együtt ebben a pályázatban és az ő eddigi munkájában, személyében. Ez pedig az 
elhivatottság, a hozzáértés, a tudás a szakterületen, az óvodapedagógusi, óvónői munkában. 
Másrészt pedig az elhivatottság és az elkötelezettség a korosztály és a szakma iránt. A dolgok 
ilyen módon történő együttállása nagyon szerencsés és nagyon jó dolog. Bízik benne, hogy 
amennyiben a képviselő-testület kinevezi a pályázót, akkor a következő években tovább tudja 
hasznosítani úgy, ahogy az elmúlt harminc egynéhány évben.  
Megkérdezi a pályázót, kíván-e valamit hozzátenni a pályázatához.  
 
Perger Péterné pályázó: 
Szeretné folytatni a megkezdett jó szakmai munkát és apró lépésekkel megújítani azt, hiszen 
soha nem lehet semmi 100 %-os, minőségileg mindig lehet javítani.  
 
Hozzászólások: 
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Régóta ismeri Perger Péternét. A képviselői választókörzetébe tartozik az Aradi utcai óvoda, 
ahol vezetőként dolgozik. Többször volt rendezvényen, és így kicsit jobban beletátott a 
munkájába. Tapasztalata szerint szakmailag is és emberileg is egy kiváló munka folyik. 
Nagyon tetszik neki az, ami ott történt. Úgy gondolja, hogy egy nagyon alkalmas személyt 
választanak az összevont óvodák vezetésére, ezért támogatja a kinevezését.  
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Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási  Bizottság elnöke: 
Ha nem olvasta volna el a benyújtott pályázatot, akkor is tudná, hogy a pályázó alkalmas erre 
a beosztásra, hiszen 20 évig együtt dolgoztak a jogelőd intézménynél. Januárban váltak el a 
munkatársi útjaik, de azóta is, éppen olyan jól ismerik egymást, és odafigyelnek egymás 
munkájára.  Ha előbb lett volna ez a pályázatuk, akkor azt mondta volna, hogy erre a 
beosztásra ez a pályázó már régen rászolgált. Megjegyezte a szavait, hogy szeretné folytatni a 
megkezdett szakmai munkát, és azt, apró léptekkel javítani.  
Kívánja, hogy legyen sikeres.  
 
Simonovics Józsefné képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság alelnöke: 
Hosszú évek óta együtt dolgoznak Pergerné Judittal. Pályázatában is leírta, hogy 
gyermekvédelmi, ifjúságnevelési feladatokat is ellátott. Nagyon jó kapcsolatot alakított ki 
intézményükkel és a Gyermekjóléti és Családsegítő Szolgálattal. Folyamatosan éltek azzal a 
lehetőséggel, hogy az együttműködés következtében hatékony munka valósuljon meg.  
Judit eddig is gyermek centrikusan végezte munkáját, úgy gondolja, hogy az 
intézményvezetői munkát is hasonlóan fogja végezni.  
A pályázatát nagyon jónak tartja. Gratulál, és jó munkát kíván.  
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke: 
Csatlakozik az előtte szólókhoz.  
A pályázat Judit személyiségét tükrözi. Azt kívánja, maradjon ilyen mosolygós sokáig.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatádi Óvodák óvodavezetői 
beosztásának elnyerésére benyújtott pályázat elbírálására vonatkozó előterjesztés határozati 
javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 7 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
180/2013. (VI. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2013. szeptember 1. napjától 
intézményvezetői magasabb vezetői megbízást (óvodavezető) ad Perger Péterné részére, 
mely megbízás határozott időre, 2018. augusztus 15. napjáig szól. 
 
A Képviselő-testület az óvodavezető havi illetményét 291.000 Ft-ban állapítja meg. 
 
Határidő: 2013. augusztus 30. a munkajogi intézkedések megtételére. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester: 
Gratulál Perger Péternének a kinevezéshez. Jó munkát, sok erőt, egészséget és sok örömet 
kíván a munkájában. 
 
3.) Előterjesztés a közterület-felügyelet működésének tapasztalatairól 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
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Hozzászólások: 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
A Városfejlesztés és Gazdálkodási Bizottság is tárgyalta a témát, mellyel kapcsolatosan több 
kérdés is felmerült. Ő is elmondta a véleményét, melyet akkor is, most is úgy kezdett, hogy a 
két közterület-felügyelő munkaidejét a sokrétű tevékenység teljes egészében kimeríti. Úgy 
gondolja, hogy munkaidejükben becsületesen dolgoznak. Azonban van két olyan terület, ahol 
évek óta nem sikerült előrelépni, az egyik az illegális szemétlerakással kapcsolatos tettenérés 
illetve eljárás kezdeményezés, a másik pedig az ebek közterület szennyezésének felderítése 
illetve megelőzése.  
A beszámoló is elmondja, hogy két motorral rendelkeznek, s így könnyebben tudják a 
területeket ellenőrizni. – mégsem tudnak e két területen előrelépni, mert a szemétlerakás 
legtöbbször munkaidejükön kívül történik, esti órákban illetve hétvégén. A kutyákat is a 
hajnali illetve esti órákban sétáltatják. Az előterjesztésben szó szerint le van írva, hogy a 
lakótelepi játszótereken, sétányokon végzik a kutyasétáltatást. Nem véletlen, hogy szinte 
egyik játszótér homokozójába sem merik a gyermekeket beengedni. – pontosan a kutyaürülék 
miatt.  
Elfogadja, hogy a nappali órákban sokkal nehezebb a tettenérés. Régen is mondta, ma is 
mondja, hogy a rejtett figyelés az egyik módszere a közterület-felügyelők rendészeti 
munkájának, és a rendészeti tevékenység olyan, hogy áldozatokat kíván, nyilvánvalóan 
munkaidőn kívül is, mint ahogy esetenként rendezvények vagy egyéb alkalommal be vannak 
osztva. Azon, hogy éveken keresztül ilyen – általa említett – tettenérés nem történt, 
csodálkozik. Ugyanis, már az is szabálysértés, ha a kutya tiltott helyen tartózkodik. Tehát nem 
kell, hogy ürüléket hagyjon maga után, elég, ha bemegy a játszótérre. Ezekről fényképet lehet 
készíteni, és mivel a kutyák fülében chip van elhelyezve, könnyebb az azonosítás. 
Kétségtelen, hogy két fővel ilyen sokrétű feladatot csak úgy lehet elvégezni, hogy valami 
feladatot elhanyagolnak, vagy valamilyen feladatra kevesebb idő marad, vagy egyáltalán nem 
marad. De hogy egyetlen egy sem történt, abban – véleménye szerint – bizonyos 
bátortalanság is van.  
Az utak, járdák, parkolók állapotának ellenőrzésével kapcsolatban elmondja, hogy bízik 
benne, hogy motorral rendszeresen be tudják járni a várost – az elhagyatottabb helyeken is –, 
és jelzik az észrevételeiket. De vannak olyan kevésbé elhagyatott helyek, mint pl. a Szabadság 
tér és a Hunyadi u. közti járda, amelynek állapota kritikán aluli. Balesetveszélyesebb 
végigmenni ezen a járdán, mint a 68-as főközlekedési út kerékpárútján gyalog közlekedni. A 
létszámbővítésre nincs pénzük. Úgy gondolja, hogy pillanatnyilag nem szükséges, hiszen ez a 
feladat egyrészt társadalmi tevékenysége a polgárőröknek is, másrészt pedig, mint rendészeti 
tevékenység a rendőrségnek. Tehát a rendőrségnek is ajánlja a rejtett figyelést az előzőekben. 
A lakótelkek közelében kutyaürülék tárolására alkalmas gyűjtők és zacskó automaták 
elhelyezését nem javasolja. – mert vagy az automatákat rontják el, vagy a zacskókat lopják el 
rekord idő alatt. De ha a lakókat a jogkövető magatartásra nevelik – és a propaganda is ezt 
szolgálja – ahogy a jegyző asszony a bizottsági ülésen is elmondta, egyre többen viszik 
magukkal a zacskót és gyűjtik össze a kutyaürüléket. Inkább azokat kellene tetten érni, akik 
ezt a szabályt nem tartják be. Egyetlen egy tetten érén is példát statuálna.  
Úgy gondolja, hogy a munkaidejüket becsületesen kitöltik.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Többször szó esett már a rejtett kamerás megfigyelésről. Jó lenne, ha forgalmas 
közterületeken több ilyen kamerával rendelkeznének. Lehet, hogy jelenleg nincs pályázati 
lehetőség, de bízik benne, hogy a későbbiekben lehetőség nyílik újabb kamerák kihelyezésére.  
Úgy tűnik a beszámolóból, hogy a közterületi rongálások száma csökkent. Örül neki, de azért 
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változatlanul vannak rongálások. Példaként említi a piactéren lévő, pályázattal kapcsolatos 
hirdetőtáblát, ami darabokra van törve.  
Egyetért a képviselőtársával, azt gondolja, hogy a kamerás megfigyelés lenne megoldás, 
hiszen bizonyított a visszatartó ereje. Forrásokat kellene keresni arra, hogy ezt a megfigyelést 
ki tudják terjeszteni nagyobb területre.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A közterület-felügyelők tevékenységének nagy része igényli, hogy olyan munkaidőben 
dolgozzanak, ami egybeesik a hivatali munkaidővel. A szúrópróbaszerűen más, eltérő 
munkaidőben való foglalkozásuk a kutyákkal kapcsolatos szabályok betartásában, vagy 
illegális hulladéklerakás megszüntetésében hosszútávon biztosan nem hozna megoldást. 
Lehet, hogy egy-egy esetre ilyen formában fény derülne, de hosszú távon megoldást nem 
jelentene. Egyébként van erre már tapasztalatuk, hiszen korábban a változó munkarendben 
történő foglalkoztatásuk, nem hozta meg a várt eredményeket. Az eb tulajdonosok 
felvilágosítására van szükség, hogy a környezetük tisztántartása érdekében figyeljenek oda a 
kutyákkal kapcsolatos szabályok betartására.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Milyen formában tervezi a jegyző asszony az eb tulajdonosok felvilágosítását?  
Nem igazán lát ettől előrelépést, viszont a rendőrség és a közterület-felügyelők együtt – a 
megfigyelő rendszer felvételeinek visszanézésével történő beazonosítás lehetősége –
visszatartó erő lehet. Pl. a forgalmas játszótereken.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A kamerával történő terület megfigyelésnek nagyon szigorú szabályai, adatvédelmi szabályai 
is vannak. Egy bizonyos ideig van csak tárolva a felvétel, visszanézése és szabálysértő 
beazonosítása elsősorban a rendőrség feladata lehet, hiszen a közterület-felügyelet nem 
nyomozó hatóság. Ha a felügyelő tetten ér, akkor felszólítja bizonyos magatartás tanúsítására. 
Bírságolni is tud, de a kamera alapján nem tudja megkeresni, hogy ki volt a szabálysértés 
elkövetője. Erre a rendészeti szerveknek van lehetősége.  
A kamerák játszótereken való felállítása pályázat hiányában elég jelentős költségvetési forrást 
igényelne, amire jelenleg nincs lehetőség. A kutyákkal kapcsolatos szabálysértés a 
közterületek kutya ürülékkel történő szennyezésével, illetve a kutyák játszóterekre történő 
bevitelével valósul meg, ami tilos. Ilyen jellegű megkereséssel még nem fordultak az 
önkormányzathoz, hogy a közterület-felügyelőket rendszeresen – a reggeli vagy esti órákban 
– a munkaidejük ilyenfajta beosztásával kellene közparkokban vagy játszóterekre irányítani. 
Megnézik, hogy ez valóban ilyen probléma-e. Megkísérlik más időpontban is járni a 
területeket, de rendszeresen, hosszútávon nem tudják megtenni a két közterület-felügyelővel. 
Mint ahogy az előterjesztés is írja, olyan jellegű feladataik is vannak, amit más ügyintézőkkel 
együttműködve tudnak ellátni.  
Egyébként a közterületi kamerák a rendészeti feladatok ellátásában nagy segítséget nyújtanak, 
de a problémákat nem oldják meg.  
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke: 
Amikor a szelektív hulladékgyűjtő edények kihelyezésre kerültek, akkor is el kellett egy kis 
időnek telnie ahhoz, hogy az emberek ráálljanak a használatára. Mára már egyre többen, 
tudatosan gyűjtik szelektíven a hulladékot és használják az arra kihelyezett edényzeteket.  
A szolgáltató tájékoztatót küldött a lakosság részére, melyben felhívta a figyelmet a szelektív 
hulladékgyűjtésre, de emlékszik rá, hogy egy kis oktatófilmet is készített, amit a Nagyatádi 
Városi Televízió is műsorra tűzött.  



 10 

Régebben sokkal többször előfordult, ma már lényegesen kevesebbszer, hogy az eb 
tulajdonosok beviszik kutyáikat a játszóterekre. Véleménye szerint a lakosság részére 
eljuttatott hirdetőben fel lehet hívni az eb tulajdonosok figyelmét a megfelelő magatartásra.  
Ha jól tudja évente egy, esetleg két alkalommal kötelező oltást kell adatni a kutyáknak. 
Például, ez is megfelelő alkalom lehet a figyelem felhívásra. Tapasztalata szerint egyébként 
egyre többen járnak zacskóval és gyűjtik össze kutyájuk ürülékét.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A lakosság széleskörű tájékoztatására a város honlapja és a városi televízió áll 
rendelkezésükre. Ott tudják felhívni az eb tulajdonosok figyelmét a közterületek tisztántartása 
érdekében követendő magatartásra.  
Nem merült fel még ennek igénye, de természetesen meg tudják tenni.  
 
Ormai István polgármester: 
Nagyon jónak tartja a közterület-felügyelet munkájáról szóló beszámolót, hiszen 
szerteágazóan mutatja be, hogy milyen munkát végeznek kollégái. Meggyőződése, hogy 
eredményes munkát végeznek.  
Alaposan bele kell gondolni abba, hogy mire elegendő kettő ember, hiszen sokrétű és 
időigényes feladatot végeznek. Eljutni azokra a területeket, ahol munka, feladat adódik, már 
önmagában is időigényes.  
Tartalmilag jók voltak a hozzászólások. Azt gondolja, hogy nagyobb és valós probléma a 
játszóterek és a kutyák sétáltatása kérdéskör. Véleménye szerint sem fizikailag, sem pedig 
gyakorlatilag nem tartja lehetségesnek, hogy az illegális hulladéklerakással kapcsolatos 
problémát a közterület-felügyelők megoldják. – olyan szakmai módszereket alkalmazva, 
amelyeket Dr. Novák János elmondott.  
Jó rendszerük van, és javuló tendencia van az illegális hulladéklerakók tekintetében. Egyrészt 
a szolgáltató (Netta Pannonia Kft.) is végez illegális hulladéklerakó megszüntetést, másrészt 
pedig a tavalyi és az ez évi közmunka keretében külön programban dolgoznak azon, hogy 
megszüntessék az illegális hulladéklerakásokat.  
Azt kéri a nagyatádiaktól, hogy közösen vigyázzanak a városkörnyék útjaira, a természeti 
környezetükre és ne vigyen ki senki hulladékot. Elhelyezési lehetőségről a következő 
napirend során részletesen szó esik majd. A háztartási lomok, háztartási gépek és eszközök 
elhelyezését, meg fogja oldani az átadásra kerülő, épülőfélben lévő hulladékudvar a Szarvas 
utcában. Oda be lehet vinni mindazt, amit most – esetleg illegális módon – helyeznek el 
bárhol is. Ebben közös összefogást, közös felelősségvállalást kér mindenkitől.  
Kéri, hogy legyen Nagyatádon egy társadalmi közmegegyezés a tekintetben, hogy a 
játszóterek a gyerekeké és nem a kutyák sétáltatását szolgálják. Azt hiszi, hogy mindenféle 
eszközzel lehet ezt ösztönözni, de a legfontosabb az, hogy a kutyatulajdonosok is belássák és 
megértsék, hogy nem azért vannak a játszóterek, hogy ott kutyákat sétáltassanak, hanem azért, 
hogy ott a gyerekek biztonságosan, tiszta és higiénikus környezetben játszanak. 
Valamennyi nagyatádi kutyatulajdonostól azt kéri, hogy vegye ezt figyelembe és tartsa be. 
Méltányolja, hogy ez a megoldás, és ezt szolgálják a közös érdekeik is, ezért használják a 
kutyaürülék ártalmatlanítására szolgáló eszközöket. Úgy látja ő is, ahogy képviselő társa, van 
előrelépés ebben a dologban, hiszen egyre több kutyatulajdonosnál látja ezt. De természetesen 
figyelmeztessék egymást, hogy a játszótér maradjon a gyermekeké.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a közterület-felügyelet működésének 
tapasztalatairól szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 



 11 

Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 7 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
181/2013. (VI. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a közterület-felügyelet 
működésének tapasztalatairól szóló előterjesztést elfogadja. 
 
4.) Előterjesztés a települési szilárd hulladék kezelésével kapcsolatos közszolgáltatásról 

és a közterületek tisztántartásáról szóló 10/2012. (III. 30.) önkormányzati rendelet 
felülvizsgálatára 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
Kérdések: 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Miért csak a 80 l-es edényzetről szól az előterjesztés? Miért nem szól kisebb űrmértékről, pl. 
az 50 l-esről, amit több mint 10 évig használtak Nagyatádon, nyilván a szolgáltató 
biztosításával.  
Az előterjesztésben van egy olyan rész, hogy „2014-től a miniszter által megállapított díj 
lehetőséget biztosíthat az önkormányzat részére, hogy a hulladékgazdálkodási közszolgáltatás 
rendszerében – a gyűjtőedény mérete és rendelkezésre bocsátása kérdésében – változtatást 
kezdeményezzen. Ezt követően az önkormányzatot – mivel nem díjmegállapító – nem terheli 
fizetési kötelezettség a szolgáltató felé a tervezett díjbevételek elmaradása miatt.” 
Mi a különbség a 2013-as és a 2014-es év között, amikor most sem díjmegállapító Nagyatád 
Város Önkormányzata? Miért csak 2014-től nem terheli fizetési kötelezettség? Jól érti, hogy 
július 1-jétől érvénybe lévő rezsicsökkentés – mivel bevételkiesést okoz a szolgáltatónál – az 
önkormányzatot fogja terhelni, mint elmaradt jövedelem.  
Annak idején, amikor javasolta a napirend tárgyalását, akkor azt mondta, hogy a 
társasházaknál lakásonkénti számlázás helyett legyen lehetőség lakóközösségeknek történő 
számlázásra. A jegyző asszony az előterjesztésben azt írja, hogy „… a rezsicsökkentés 
egyértelmű kimutathatósága érdekében szükséges és a szolgáltatóktól elvárt az egyéni 
számlázás fenntartása.” Az egyéb szolgáltatóknál (víz, gáz, egyebek) nem lesz 
rezsicsökkentés? Ha lesz, akkor hogyan fog történni azoknak a kimutathatósága, akiknél nincs 
egyéni vízóra? Szerinte ez a kettő dolog, ugyan az.  
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság: 
Akár milyen változás történne, akkor is csak január 1-jétől léphetne életbe? 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az edényzet űrmértékére vonatkozóan talált olyan állásfoglalásokat, hogy a 80 l-es edényzet 
szabványos. Nyilván arra is keres lehetőségeket, hogy mely edényzetek szabványosak, és 
melyeket lehet bevezetni. Mint már mondta, annyira változóak a hulladékszállítás alapjául 
szolgáló jogszabályok – a törvények és a végrehajtási rendelek is – hogy most erre látott 
lehetőséget.  
Meg fogják nézni a rendelet módosításáig, hogy van-e lehetőség szabványosan 50 l-es 
edényzet bevezetésére, és egyáltalán hogyan tudják igényelni ezeket a kisebb edényzeteket.  
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Miért nem terheli 2014-től fizetési kötelezettség az önkormányzatot kiesett bevétel miatt, és 
ez miért jelent fizetési kötelezettséget 2013-ban? Erre sincsenek egyértelmű jogszabályok. Az 
előző szabályozás alapján a kiesett, be nem szedett költségért az önkormányzatnak helyt 
kellett állnia. Habár 2013-ban már nem az önkormányzat a díjmegállapító, de az 
önkormányzat által 2012-ben megállapított díj szolgál alapul. Ezt a díjat lehetett 4,2 %-kal 
emelni. Úgy gondolta, hogy ez hozzá kapcsolódik az önkormányzat díjmegállapításához, ami 
díjmegállapítás kapcsolódott magához a hulladékszállításnak a szerkezeti rendszeréhez. Itt 
esetleg még merülhet fel ilyen kötelezettség. 
A lakásonkénti számlázásnál, egyrészt a szolgáltatóval való kapcsolatfelvétel és tárgyalás 
során merült fel, hogy nekik ki kell mutatni lakásonként, illetve ingatlan tulajdonosonként, 
hogy a rezsicsökkentés milyen díjcsökkentést jelent. Egyébként a lakásonkénti számlázás 
helyett a közösség részére történt a számlázás a miatt is problémás, mert éppen a társasházi 
laksásokban élők kérték azt, hogy ne a közös költséget terhelje a díj, és lakásonként lehessen 
kimutatni és behajtani is az esetleges hátralékokat. A hátralékok behajtására egyébként csak 
ilyen módon van lehetőség. Ezt is vizsgálni fogják még a rendelet módosításánál.  
Hogy miért csak 2014-től lépne hatályba a rendeletmódosítás? Egyrészt a miatt, mert 
bizonytalanok a jogszabályi lehetőségek. Folyamatban van a törvény módosítása, és lehet, 
hogy olyan szabályt vezetnének be most – például októberi hatállyal – amit egy 
törvénymódosítással vagy rendeletmódosítással ellentétes lenne. Ilyenkor, amikor a központi 
jogszabályok módosítása folyamatban van, a rendszer átalakítása folyamatban van, nem lehet 
rendeletet módosítani – ami hosszú távra szól –, és átalakítani a helyi hulladékszállítás 
rendszerét egy bizonytalan központi helyzetre. Ezért is nem készült most rendeletmódosítás, 
mert olyan sok a bizonytalansági tényező, ami nem teszi lehetővé és nem célszerű.  
 
Hozzászólások: 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási  Bizottság elnöke: 
„Hát igen, a veszett fejsze nyelét sokkal nehezebb megtalálni, mint hogyha nem veszti el a 
fejszét.” 
Változatlan fenntartja azt a véleményét, hogy sokkal igazságosabb rendszert borítottak fel, 
igaz, hogy ebben közrejátszottak azok a körülmények, melyeket a polgármester úr már 
többször említett. Amikor ripsz-ropsz elengedték az 50 %-os kedvezményt, akkor nagyon 
megijedtek a szolgáltató fenyegetésétől, hogy az ily módon keletkezett kárát az 
önkormányzatra fogja ráhárítani. Ez jogilag talán ülne is, csak éppen nem tudta volna 
bizonyítani, a haszna mellett. Ezt 6 képviselőtársa elhitte, ő még ma sem hiszi el. Kialakult 
egy olyan igazságtalan rendszer, hogy ha valakinek Nagyatádon két ingatlana van, és egyedül 
használja, akkor annyi szemétszállítási díjat fizet, mint ha 8-an laknának a két ingatlanban. 
Ennek ő is szenvedő alanya, hiszen két ingatlana van, egy kinn az üdülőterületen és egy 
társasházban, és havonta több mint 4eFt szemétszállítási díjat fizet.  
A legigazságosabb az, ahol személyek számát és ténylegesen termelt hulladék alapján kell 
fizetni. A hulladék mérése még nem megoldott, a szelektív gyűjtés sem olyan szintű, mint 
ahogy az UNIÓ számos országában. Ellenben a társasházakban valóban az volt igazságosabb, 
hogy a társasházban ténylegesen lakók száma szerint osztották fel a teljes költséget. A 
társasház egyébként önálló jogi személy, az önálló jogi személyen pedig ugyan úgy be lehet 
hajtani, mint ha a lakóknak kerül kiszámlázásra. Az egyenkénti kiszámlázás jóval nagyobb 
adminisztrációs költséggel is jár. Egyénként a víznél is közösen történik a számlázás, akkor 
érdemes lenne rákérdezni arra, amit Sasvári Tamás képviselő társa is említett, hogy akkor 
vélhetően ott is külön vízórákat kellene felszerelni.  
Azzal is egyetért, hogy ha a gyártáskor szabványméretű volt az 50-80-120 l-es edényzet is, 
akkor most is azok.  Érdemes utána nézni, hogy az 50 l-es az egyszemélyes háztartásban 
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bevezetésre kerülhet-e.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A kormányrendeletben is szerepel, hogy az elszállított hulladék mennyiségénél figyelemmel 
kell lenni az ingatlanba lakók számára. Személyiségi és egyéb problémák miatt nem lehet 
megállapítani, viszont van egy olyan mérőszám, amelyik azt mondja, hogy 1 személy naponta 
átlagosan 5 l-nyi hulladékot termel. Ezt felszorozva 7-tel, 35 liter. Tekintettel az összes eddigi 
bírósági ítéletre, alkotmánybírósági határozatra és magára az elvekre, mindenki annyit 
fizessen a hulladékszállításért, amennyi hulladék nála termelődik, hogy az 50 l-es edényt – a 
minimumot – kellene előírni. Mert az egyszemélyes háztartásoknál nagy valószínűséggel ez a 
mennyiségű hulladék termelődik. Lehetőséget kell biztosítani arra, hogy akinél ennél több 
termelődik, nagyobb űrmértékű edényt kérjen. Ugyanez igaz a társasházak esetében is. Nem 
azt javasolta, hogy minden lakóközösség kössön szerződést a szolgáltatóval, hanem azt 
mondta, hogy hagyják meg ennek lehetőségét. Tehát azok a lakóközösségek, amelyek így 
szeretnének szerződni, azok megtehessék, akik pedig nem, azok lakásonként szerződhessenek. 
A szolgáltató, aki Nagyatádon szolgáltat a legjobb tudomása szerint önkormányzati vagy 
állami – mindegy hogy nevezik – nonprofit cég. Innét kezdve a szerződésmódosítás nem 
tudja, hogyan történik. Úgy gondolja, hogy a július 1-jén bekövetkező rezsicsökkentés, mint 
olyan, már eleve szerződésmódosításnak minősül. – de jogilag ki tudja ezt manapság 
megítélni. Úgy gondolja, hogy az összes eddigi országgyűlési, kormány és egyéb intézkedés, 
politikusi és szakminisztériumi nyilatkozat arra utal, hogy a szolgáltatók semmilyen módon 
nem hajthatják be a kieső jövedelmüket az önkormányzatokon. Meggyőződése. Nincs 
semmilyen alapjuk arra, hogy ezt kezdeményezzék és megtegyék. Azt is gondolja, hogy a 
Kormány eddigi intézkedései nem arra irányultak, hogy a szolgáltatóknak jó legyen, hanem 
arra, hogy a lakosságnak jó legyen. Nagyatád városnak is ehhez kellene irányulni, nyilván a 
jogi procedúrák elhúzódhatnak. A szeptember 30-i határidőt nem tartja jónak, mert az 
energiahivatalnak szeptember 30-ig kell a következő évi díjról a miniszter felé javaslatát 
megtennie. Ha ez így van, akkor a szolgáltatónak szeptember 30-ig vagy az előtt kell a hivatal 
felé megtenni a szükséges lépéseket. Ezért ha jövőre változtatni szeretnének, akkor nyilván 
augusztus előtt kellene saját álláspontjukat kidolgozni és azt mondani, hogy jövő évtől ezt 
szeretnénk.  Nem tudja, hogy a szolgáltatók hogyan fognak ezeken a lépéseken túl lenni, de 
úgy gondolja, nem is nagyon érdekel senkit.  
Tehát az alapfelvetésének megfelelően azt javasolja most is, hogy az 50 l-es edényzetet 
legyen a minimális edényzet. Megnézte Kaposvár rendeletét, ott egyébként az összes létező 
edényzet fel van sorolva választhatóként.  
A rendelet azt írja elő, hogy legalább kettőből lehessen választani. Legyen az 50 l-es 
minimum edényzet az egyik. Ha még elhúzzák ezt az egészet szeptemberig, megint nem fog 
változni semmi.  
 
Ormai István polgármester: 
Sasvári Tamás utolsó mondatai teljesen reálisak.  
Határozottnak kell lenniük. Határozottak voltak akkor is, amikor Nagyatádon volt nagyon 
hosszú ideig – több mint 10 éven keresztül – 50 és 120 l-es edény, és teljesen jól működött a 
rendszer. A közbenső megoldásoknál is mindig arra törekedtek, amit ma – és lehet, hogy csak 
erről kell beszélni és másról nem is – egyetlen egy fő probléma van, mégpedig az, hogy 
aránytalan a keletkező és a kihelyezett hulladék mennyiségéhez képest a hulladékszállítás 
díja. Nincs arányban azzal a mennyiséggel, amit a családok és háztartások kihelyeznek a 
hulladékgyűjtő edényekbe. Abban is egyetértettek, hogy nyilvánvalóan a szabályozás vagy 
ennek a megoldása valamilyen alapon kell, hogy történjen. Ez pedig a hulladékgyűjtő 
edényeknek a méret. Amit Sasvári képviselő úr elmondott, az egyetlen egy megoldás, kisebb 
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edénytípus bevezetése, annak a gyakorlatban történő alkalmazása, hogy lehessen 120 l-es 
edényzetnél kisebbet választani. A kérdés az, hogy ha ezt rendeletben rögzítik, akkor a 
gyakorlatban lehet-e, tudják-e érvényesíteni. Semmilyen más kérdés nincs. Ettől kezdve a 
díjmegállapítás és minden más, nem az önkormányzat hatáskörébe tartozik, állami hatáskör 
lett és a szolgáltatónak kell eljárni a díjmegállapítás érdekében. Sajnálja, hogy így van, mert 
már régen megoldották volna a problémát. 
A jegyző asszony által elmondottakat megerősíti. Változnak a szabályok, ezért szerencsétlen 
dolog lenne most akármilyen döntést is hozni, miközben a szabályok egész más irányba 
mennek. Mindenképpen látniuk kell, hogy mi az a jogi környezet, amiben a döntésüket 
meghozzák. Meg kell nézni, hogy az 50 l-es edényzet lehet-e szabványos. Érdemi, jelentős 
különbség kell, hogy legyen a 120 l-es és az annál kisebb edényzet között. Ezt a rendeletükbe 
be kell, hogy illesszék, és alapfeladatuk, hogy elfogadtassák a szolgáltatóval. Van egy új 
tényező, mely szerint új közszolgáltatási szerződést kell kötniük a szolgáltatóval. Ez azt 
jelenti, hogy a törvény erejénél fogva megszűnik a közszolgáltatási szerződés, és újat kell 
kötni. Kérdés, hogy kivel kell újat kötni? A meglévő szolgáltatóval, új feltételekkel, vagy 
pedig újra pályáztatni kell a közszolgáltatást. Egyelőre még nem világos, de értékelik, és 
egyértelmű helyzetet teremtenek e dologban.  
Álláspontja az, hogy igenis, a háztartásokban élők száma befolyásolja a keletkező hulladék 
mennyiségét. Mindenképpen differenciálni kell az edényzetet, mert jelen formájában ez nem 
igazságos. Aránytalan a keletkezett hulladék mennyisége, az elszállított hulladék mennyisége 
és a fizetett díj egymáshoz. Ebben kell előre lépni. Minden más ezzel összefüggésben 
változik, ha ezt a változtatást, módosítást el tudják érni.  
Tehát abban kell állást foglalniuk, hogy olyan értelmű rendeletmódosítást kell előkészíteniük 
és a szolgáltatóval való egyeztetésen érvényesíteni kell, hogy fogadja be és rendezze a kisebb 
edény kérdését. Az önkormányzat megalkotja a rendeletet, ők pedig valósítsák meg a 
gyakorlatban. Legyen kisebb edényzet Nagyatádon minél előbb, az ő elképzelése szerint már 
a negyedik negyedévben. Ha ez nem lehetséges, akkor január 1-jétől mindenképpen.   
Ha egyetért a képviselő-testület, kéri, hogy határozattal erősítsék meg. Fejezzék ki akaratukat, 
hogy Nagyatádon érvényesítsék a kisebb edényzet bevezetését. Javaslata, hogy ezt külön 
pontban foglalják határozatba és ilyen értelemben, testületi állásfoglalással keressék meg a 
szolgáltatót, hogy ennek a gyakorlati megvalósítását készítse elő, rendeletbe rögzítsék, és ettől 
kezdve lépjen érvénybe mielőbb.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Tehát ez lesz az 1. pont. A másik, hogy a Netta-Pannoniánál kezdeményezi a szerződés 
módosítását és a kisebb űrtartalmú edényzet bevezetését. 2. pontban, a szerződés 
felülvizsgálata ennek megfelelően. A 3. pontban pedig, hogy a rendelet kerüljön módosításra.  
 
Ormai István polgármester: 
Igen, csak ő egy kicsit sarkosabban forgalmazott.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A polgármester úr által elmondottakban elhangzott „érvényesítsék a kisebb edényzet 
bevezetését”. Javasolja, hogy „….amennyiben jogszabályi akadálya nincs, ez 50 l-es.”  
 
Ormai István polgármester: 
Igen, rendben.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Nevesítsék.  
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Ormai István polgármester: 
Kéri a jegyző asszonyt, minősítse a határidőt, bár véleménye szerint tartható.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Igen, tartható.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a települési szilárd hulladék kezelésével 
kapcsolatos közszolgáltatásról és a közterületek tisztántartásáról szóló 10/2012. (III. 30.) 
önkormányzati rendelet felülvizsgálatára szóló előterjesztés határozati javaslatát azzal, hogy 
az 1. pont az alábbi szövegrésszel kerüljön kiegészítésre: 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy Nagyatádon a 
lehető legkorábbi időpontban kerüljön bevezetésre a mostanitól eltérő, választható 
edényméret. A szabványmérethez igazodva a 120 l-esnél kisebb edény – amennyiben 
jogszabályi akadálya nincs 50 l-es –, valamint 120 l-es és 240 l-es közül választhasson a 
lakosság.  
A képviselő-testület kezdeményezi a helyi rendelet ennek megfelelő módosítását.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 7 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
182/2013. (VI. 27.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy 

Nagyatádon a lehető legkorábbi időpontban kerüljön bevezetésre a mostanitól eltérő, 
választható edényméret. A szabványmérethez igazodva a 120 l-esnél kisebb edény – 
amennyiben jogszabályi akadálya nincs 50 l-es –, valamint 120 l-es és 240 l-es közül 
választhasson a lakosság.  
A képviselő-testület kezdeményezi a helyi rendelet ennek megfelelő módosítását.  

 Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a 
hulladékszállítási közszolgáltatást végző Netta-Pannonia Kft-nél kezdeményezzék a 
közszolgáltatási szerződés módosítását a kis űrtartalmú hulladékgyűjtő edényzet 
bevezetése érdekében. 

 A képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy a módosítás érdekében 
személyes egyeztetést kezdeményezzen a közszolgáltatóval. 

 
      Határidő: 2013. augusztus 31. 
 Felelős: Ormai István polgármester 
 
2. A képviselő-testület elrendeli a hulladékszállításra kötött közszolgáltatási szerződés 

felülvizsgálatát és a szolgáltatóval való tárgyalásokat követően módosításának 
előkészítését. 

 
3. A képviselő-testület elrendeli, hogy a hulladékszállítási közszolgáltatói szerződés 

tervezett módosításának megfelelően a települési szilárd hulladék kezelésével 
kapcsolatos közszolgáltatásról és a közterületek tisztántartásáról szóló 10/2012. (III. 
30.) rendelet módosításának előkészítsék. 

  
 Határidő: 2013. augusztus 31. 
 Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
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5.) Előterjesztés a távhőszolgáltatásról szóló rendelet megalkotásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kérdések: 
 
Simonovics Józsefné képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság alelnöke: 
Az előterjesztés 6. §-ával kapcsolatban kérdez. Nagyon jónak tartja, és az előterjesztés is 
tartalmazza, hogy a szükséges felújításokra a nettó alapdíj 15 %-át kell fordítani.  
Ez nem azt jelenti, hogy ezzel az alapdíj növekedni fog, hanem hogy a jelenleg megállapított 
alapdíjból 15 %-ot tartalékolni kell, és abból kell a fejlesztési kiadásokat teljesíteni. Jól érti? 
 
Ormai István polgármester: 
Igen.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a távhőszolgáltatásról szóló rendelet 
tervezetet. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendelet-tervezetet – 6 
igen – szavazattal (Boros Bálint képviselő nem szavazott) elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a távhőszolgáltatásról szóló 17/2013. 
(VII. 3.) önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
 
6.) Előterjesztés Nagyatád Város Településképi védelméről szóló önkormányzati 

rendeletének megalkotására  
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Boros Bálint képviselő elhagyja az üléstermet, a képviselő-testület létszáma: 6 fő  

 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Településképi védelméről 
szóló önkormányzati rendeletétnek tervezetét.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendelet-tervezetet 
egyhangú – 6 igen – szavazattal elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Nagyatád Város Településképi 
védelméről szóló 18/2013. (VII. 3.) önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv mellékletét 
képezi.  
 
7.) Előterjesztés a hirdető-berendezések, hirdetmények elhelyezéséről szóló 

52/2001.(XII. 20.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a hirdető-berendezések, hirdetmények 
elhelyezéséről szóló 52/2001.(XII. 20.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló rendelet-
tervezetet.  
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Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendelet-tervezetet 
egyhangú – 6 igen – szavazattal elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a hirdető-berendezések, 
hirdetmények elhelyezéséről szóló 52/2001.(XII. 20.) önkormányzati rendelet módosításáról 
szóló 19/2013. (VII. 3.) önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
 
8.) Előterjesztés a Rinyamenti Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulás társulási 

megállapodásának felülvizsgálatáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Rinyamenti Kistérség Többcélú 
Önkormányzati Társulás társulási megállapodásának felülvizsgálatáról szóló előterjesztés 
határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 6 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
183/2013. (VI. 27.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Magyarország helyi 

önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény alapján felülvizsgált  
Rinyamenti Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulása társulási 
megállapodásában meghatározott  feladatok   további ellátásával egyetért.  

 
2.) A Képviselő-testület a Rinyamenti Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulása 

felülvizsgálat során módosított Társulási Megállapodását az 1. számú melléklet 
szerint elfogadja.   

 
Határidő: 2013. június 28. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
9.) Előterjesztés a Nagyatádi Regionális Szennyvíztársulás társulási megállapodása 

felülvizsgálatáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatádi Regionális Szennyvíztársulás 
társulási megállapodása felülvizsgálatáról szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 6 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
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184/2013. (VI. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatádi Regionális 
Szennyvíztársulás társulási megállapodását Magyarország helyi önkormányzatairól 
szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény IV. fejezete alapján felülvizsgálta, és a társulási 
megállapodás módosítását  a melléklet szerinti elfogadja. 
 
Határidő: 2013. június 28. 
Felelős: Ormai István polgármester  
 
10.) 
 
 
 
 

Előterjesztés a „Nagyatád és Környéke csatornahálózatának és Nagyatád 
szennyvíztelepének fejlesztése” beruházáshoz kapcsolódó hitelszerződések 
feltételeinek elfogadásáról 
Előadó: Ormai István polgármester 
 

Boros Bálint képviselő visszajön az ülésterembe, a képviselő-testület létszáma: 7 fő  

 

Dr. Ludas László alpolgármester elhagyja az üléstermet.  

 
Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a „Nagyatád és Környéke csatornahálózatának 
és Nagyatád szennyvíztelepének fejlesztése” beruházáshoz kapcsolódó hitelszerződések 
feltételeinek elfogadásáról szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 7 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
185/2013. (VI. 27.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a „Nagyatád és Környéke 

csatornahálózatának és Nagyatád szennyvíztelepének fejlesztése” beruházáshoz 
kapcsolódó, a vízi közmű társulati érdekeltségi hozzájárulás előfinanszírozására a 
Rinyamenti Víziközmű Társulat által összesen 627.673 eFt hitel felvételével egyetért, 
a beruházáshoz kapcsolódó hitelszerződések feltételeit elfogadja. A Nagyatádi 
Regionális Szennyvíztársulás beruházóként, a tag önkormányzatok felekként a 
hitelszerződésben részt vesznek. 

 
2. A tag önkormányzatok: Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete, 

valamint, Bakháza, Görgeteg, Háromfa, Kutas, Lábod, Nagyatád, Ötvöskónyi, 
Rinyaszentkirály, Tarany községek önkormányzatainak képviselő-testületei 
kötelezettséget vállalnak arra, hogy a hitelszerződések 7.2.12. pontjában 
megfogalmazottak szerint a Bank felhívása alapján a Hitelfelvevő részére a 
szerződések 4. sz. mellékletében meghatározottak szerinti befizetéseket teljesítenek a 
Hitelfelvevő Banknál vezetett 10403954-00027401-00000006 számú számlájára. 
Amennyiben az önkormányzatok e fizetési kötelezettségüknek nem tesznek eleget, a 
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Bank jogosult az esedékes, de nem teljesített befizetést beszedési megbízásra 
vonatkozó felhatalmazó levél alapján beszedni az önkormányzatoktól, a 
szerződésekből eredő kötelezettségek arányában. 

 
3. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a 

hitellel kapcsolatos fizetési kötelezettség biztosítására a Rinyamenti Víziközmű 
Társulat, valamint a Nagyatádi Regionális Szennyvíztársulás és a tag 
önkormányzatok, Bakháza, Görgeteg, Háromfa, Kutas, Lábod, Nagyatád, 
Ötvöskónyi, Rinyaszentkirály, Tarany készfizető kezességet vállalnak. 

 
4.  A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert és utasítja a jegyzőt a 

Kereskedelmi és Hitelbank Zrt-vel a hitelszerződések és kezességvállalási 
szerződések, valamint az ehhez kapcsolódó szerződések aláírására. 

 
Határidő: 2013. július 30. 
Felelős: Ormai István polgármester 
              Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
Ormai István polgármester 15 óra 34 perckor szünetet rendel el.  

 

Szünet vége. Az ülés 15 óra 47 perckor folytatódik.  

 

11.) Előterjesztés a Nagyatád MED Kft.-ben felügyelő bizottsági tagsági megbízásának 
visszavonásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 

A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 

Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád MED Kft.-ben felügyelő bizottsági 
tagsági megbízásának visszavonásáról szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 7 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
186/2013. (VI. 27.) számú határozat: 
 

Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a NagyatádMed Egészségügyi 
Szolgáltató Nonprofit Kft. felügyelő bizottságába az önkormányzatot  képviselő tagként  
Dr. Ludas László alpolgármester delegálását visszavonja. 
 
Határidő: 2013. július 10. 
Felelős: Ormai István 
 
12.) Előterjesztés települési értéktár létrehozásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
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Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a települési értéktár létrehozásáról szóló 
előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 7 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
187/2013. (VI. 27.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a magyar nemzeti 

értékekről és a hungarikumokról szóló 2012. évi XXX. törvény, és a magyar 
nemzeti értékek és a hungarikumok gondozásáról szóló 114/2013. (IV.16.) 
kormányrendelet vonatkozó rendelkezései alapján élni kíván a települési értéktár 
létrehozásának lehetőségével.   

 A Települési Értéktár Bizottság létrehozásáról, működésének szabályairól a 2013. 
szeptemberi ülésén dönt. 

 Határidő: 2013. szeptember 26. 
 Felelős: Ormai István polgármester 
 
2. A Képviselő-testület utasítja Nagyatád Város Jegyzőjét, hogy az 1. pontban leírt 

döntéséről értesítse a Somogy Megye Közgyűlése elnökét. 
 Határidő: 2013. július 26. 
 Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
13.) Előterjesztés a helyi autóbusz-közlekedés közszolgáltatási feladatainak 2012. évi 

ellátásáról szóló beszámoló elfogadására 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a helyi autóbusz-közlekedés közszolgáltatási 
feladatainak 2012. évi ellátásáról szóló beszámoló elfogadására irányuló előterjesztés 
határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot – 6 
igen – szavazattal (Dr. Novák János képviselő nem szavazott) elfogadja, és a következő 
határozatot hozza: 
 
188/2013. (VI. 27.) számú határozat: 
 
A Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kapos Volán Zrt által 
benyújtott, „Nagyatád város helyi autóbusz-közlekedési közszolgáltatási feladatainak 
2012. évi ellátásáról” szóló beszámolót jóváhagyja.  
 
14.) Előterjesztés a Somogy Megyei Kormányhivatal Közlekedési Felügyelősége részére 

iroda helyiség biztosításáról  
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Dr. Ludas László alpolgármester visszajön az ülésterembe.  
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Kérdések: 
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
A határozati javaslat 3. pontja írja – és az előterjesztésbe is benne van –, hogy a forgalmi 
vizsgák idején kiindulási helyként igénybe vegyék, ehhez is ugye hozzájárul az 
önkormányzat. A Baross G. u. 1. szám alatt van ez az irodahelyiség, a parkoló pedig a 
Korányi u. felöl közelíthető meg.  
Milyen típusú járművek vehetik igénybe? Mire adnak engedélyt? – nehogy ebből valami 
konfliktus legyen abból, hogy esetleg autóbuszok vagy nagyobb járművek bemennek abba a 
szűk utcába.  
 
Ormai István polgármester: 
Alapvetően azt gondolják, és az egyeztetések során tárgyaltak is róla, hogy ez egy tartalék 
vizsga kiindulási hely. Az Atád-Autós iskola telephelye a mostani kiindulási hely, azonban a 
közlekedési felügyelőségnek egy saját kompetenciájában lévő helyet is biztosítani kell 
azokban a dokumentumokban rögzítve, amelyek azt teszik lehetővé, hogy egy településen 
legyen ilyen vizsga. Tehát feltétele a vizsgáztatásnak, hogy rendelkezési hatáskörében legyen 
egy ilyen bázis. Ha zavartalanul működik az Atád-Autós iskola telephelyén, akkor itt nem 
használják a gyakorlatban. Ha igénybe kell venni, akkor erre tekintettel, ilyen járművek oda 
be nem mennek. Erről is tárgyaltak, egyeztettek is, tehát sem teherautó, sem pótkocsis 
teherautó, sem pedig autóbusz nem közlekedik oda be.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Somogy Megyei Kormányhivatal 
Közlekedési Felügyelősége részére iroda helyiség biztosításáról szóló előterjesztés határozati 
javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 7 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
189/2013. (VI. 27.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a városban folyó forgalmi 

vizsgák zavartalan lebonyolítása érdekében a Somogy Megyei Kormányhivatal 
Közlekedési Felügyelősége (7400 Kaposvár, Vásártéri utca 2.) részére iroda 
helyiséget biztosít. 
 

2. A Képviselő-testület a Somogy Megyei Kormányhivatal Közlekedési Felügyelősége 
részére az önkormányzat tulajdonában álló, nagyatádi 448/2 helyrajzi számú, 
természetben a Nagyatád, Baross Gábor utca 1. szám alatti épület földszintjén lévő, 
3. számú, 16,3 m2 nagyságú iroda helyiségre: 

- az önkormányzat vagyonának hasznosításról szóló 30/2008.  (IX. 1.) rendelet 
38. § (6) bekezdés f. pontja alapján pályázati eljárás mellőzésével, 

- 2013. július 1. napjától, 
- visszavonásig vagy a helyiség más célú hasznosításáig, 
- forgalmi vizsgák lebonyolításával kapcsolatos feladatok ellátására, 
- a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI törvény 11. § (13) bekezdése 

alapján ingyenesen a használat jogát biztosítja. 
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3. A Képviselő-testület hozzájárul, hogy a Baross Gábor utca 1. szám alatti épület 
mögötti belső parkolót a Somogy Megyei Kormányhivatal Közlekedési Felügyelősége 
a forgalmi vizsgák idején kiindulási helyként igénybe vegyék. 

4. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a használatba adási 
szerződés aláírására. 

 
Határidő: értesítés a döntésről 2013. július 1. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
15.) Előterjesztés irodahelyiségek használati jogának biztosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az irodahelyiségek használati jogának 
biztosításáról szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 7 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
190/2013. (VI. 27.) számú határozat: 
 
1. rész 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Karvalics Ottó 

országgyűlési képviselőnek a Nagyatád, Baross Gábor utca 1. szám alatti épület első 
emeletén lévő, 32,8 m2 nagyságú, 109. számú iroda használati jogának biztosításáról 
szóló 147/2013. (V. 30.) számú határozat 3. részének 2. és 3. pontjait visszavonja 
2013. június 27. napjával. 

 
2.  A Képviselő-testület felkéri a város polgármesterét, hogy döntéséről értesítse az 

országgyűlési képviselőt. 
 
Határidő: értesítés a döntésről 2013. július 3. 
Felelős: Ormai István polgármester 

 
2. rész 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a FIDESZ – Magyar 

Polgári Szövetség Nagyatádi Szervezete (képviselője Dr. Orbán Csaba elnök) részére 
iroda helyiséget biztosít. 

 
2. A Képviselő-testület a FIDESZ – Magyar Polgári Szövetség Nagyatádi Szervezete 

részére az önkormányzat tulajdonában álló, nagyatádi 448/2 helyrajzi számú, 
természetben a Nagyatád, Baross Gábor utca 1. szám alatti épület első emeletén lévő, 
109. számú, 32,8 m2 nagyságú iroda helyiségre: 
- az önkormányzat vagyonának hasznosításról szóló 30/2008.  (IX. 1.) rendelet 
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38. § (6) bekezdés g. pontja alapján pályázati eljárás mellőzésével, 
- 2013. szeptember 1. napjától, 
- visszavonásig vagy a helyiség más célú hasznosításáig, 

- politikai párt tevékenységével kapcsolatos feladatok ellátására, 
- a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI törvény 11. § (13) bekezdése 

alapján a használat jogát biztosítja, az irodára eső négyzetméter arányos 
rezsiköltség megfizetése mellett. 

 
3. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a használatba adási 

szerződés aláírására. 
 
Határidő: értesítés a döntésről 2013. július 3. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
16.) Előterjesztés a nagyatádi 0220/53 helyrajzi számú ingatlanon lévő faállomány 

értékesítéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kérdések: 
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
Az előterjesztésben az van, hogy erdősült területről van szó. Nem tudja, hogy az erdészeti 
szolgálattal kell-e, és ha igen, volt-e egyeztetés, újra kell-e telepíteni. Ha igen, akkor mikor? 
A költségeit ki viseli?  
Az ingatlan nyilvántartásban milyen állapot szerint szerepel. A változás, mivel hogy erdősült 
átvezetésre került? 
 
Ormai István polgármester: 
Megkéri Svégel Gábor irodavezetőt, fáradjon az asztalhoz, hiszen a műszaki iroda készítette 
elő a javaslatot.  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Természetesen megkeresték az előkészítés során az erdészeti hatóságot is.  
Telephely művelési ágú ez a terület. – ezért is írták, hogy nincs nyilvántartva erdőként, tehát 
semmiféle újratelepítési kötelezettség nincs. Gyakorlatilag az erdészeti hatóság felé lesz majd 
bejelentési kötelezettségük, ha sor kerül a fakitermelésre.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
A kituskózás bele tartozik a kitermelésbe? Tehát a terület hátrahagyása után kinek lesz a 
feladata, mert a lábon történő értékesítésnél a szakma szabálya szerint kivágja valamekkora 
magasságban, de utána mi történik?  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
A terület rendezett hátrahagyása van magában az alapkiírásban előírva. Olvasata szerint ez 
valamilyen szinten tuskózást is jelent. Természetesen a fa nagysága fogja eldönteni, hiszen 
rettentően vegyes a faállomány.  
 
Ormai István polgármester: 
Csak azért, hogy teljesen egyértelmű legyen.  
Kiírják pályázatra, bárki jelentkezhet, hogy ki akarja termelni. Tehát egy teljesen nyílt 
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pályázati eljárás lesz.  Kifüggesztésre, meghirdetésre kerül majd.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a nagyatádi 0220/53 helyrajzi számú 
ingatlanon lévő faállomány értékesítéséről szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 7 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
191/2013. (VI. 27.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a nagyatádi 

0220/53 helyrajzi számú, telephely megnevezésű ingatlanon lévő faállomány „lábon” 
történő értékesítésével. 

 
2.  A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott faállomány tulajdonjogának 

elnyerésére: 
- nyílt eljárásban, 
- alap vételárra folytatott nyílt licites, 
- az árverési eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartásával árverési 

eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

3.  A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott faállomány értékesítési feltételeit 
az alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt árverési felhívásban foglaltak 
szerint határozza meg: 

 
a)  A faállomány értékesítési alapára, amely több ajánlat benyújtása esetén egyben a 

licit alapja az alábbiak szerint alakul: 
- nyír, éger   6.000 Ft/m3+ÁFA 
- nyár és egyéb lágy lomb   6.000 Ft/m3+ÁFA 
- akác és gledícsia 10.000 Ft/m3+ÁFA 
- kocsányos tölgy és egyéb kemény lomb   9.000 Ft/m3+ÁFA 
- hegyi juhar    7.000 Ft/m3+ÁFA 

 
b)  A vételár megfizetésének módja: a teljes vételárat a tulajdonjog elnyerőnek az 

adásvételi szerződés aláírásával egyidejűleg, egyösszegben kell megfizetni a 
Nagyatád Város Önkormányzata Erste Bank Hungary Zrt.-nél vezetett 
11600006-00000000-49100194 számú költségvetési elszámolási számlájára. 

 
c)  A vételáron felül a leendő tulajdonost terheli: 

- a faállomány kivágásának költsége, 
- a faállomány felrakásának, elszállításának költsége, 
- a terület rendezett állapotba történő visszahagyása. 

 
d)  Az árverésen való részvétel biztosítéka 100.000.-Ft, azaz Egyszázezer forint. A 

letétbehelyezés módja a pályázat benyújtásával egyidőben, átutalással a 
Nagyatád Város Önkormányzata Erste Bank Hungary Zrt.-nél vezetett 
11600006-00000000-49100194 számú költségvetési elszámolási számlájára, a 
befizetést igazoló irat másolatát az ajánlathoz csatolnia. 

 
A letétbe kerülő biztosíték visszafizetése: 
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- A tulajdonjogot elnyerő ajánlattevő részére a munkaterület rendezett 
állapotban történő visszavételét követő 5 banki napon belül kerül 
visszafizetésre.  

- A tulajdonjogot el nem nyerő ajánlattevő részére az árverés lezárását 
követően 5 banki napon belül, kamat nélkül kerül visszafizetésre, az 
ajánlattevő által megnevezett számlára. 

 
e)  A faállomány kizárólag csak egyben értékesíthető, részletekben nem. 

 
f)  A faállomány tulajdonjogát az nyeri el, aki az árverésen a legmagasabb vételár 

egyösszegű megfizetésére tesz ajánlatot. 
 
4.  A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt árverési felhívást jóváhagyja, és 

elrendeli annak közzétételét Nagyatádi Polgármesteri Hivatal hirdető tábláján, a 
város honlapján, valamint rövidített formában a Nagyatádi Városi Televízióban. 
 

5.  A Képviselő-testület az árverési eljárás lefolytatásával a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság képviselőjét és a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
köztisztviselőjét bízza meg. 

 
6.  A Képviselő-testület az árverési eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát 

fenntartja. 
 
Határidő: árverési ajánlat kifüggesztésére a banki hozzájárulás megérkezését követő 3 

munkanap 
Felelős:  Ormai István polgármester 
 
17.) Előterjesztés a volt laktanya területén lévő felszín alatti tartályok értékesítéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kérdések: 
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
Az előterjesztésben benne van, hogy a tartályok alatt és közelében lehetséges, hogy 
olajszennyeződés vagy más szennyeződés van, ezért ott talajcserét vagy más eljárás keretében 
a benne lévő veszélyes anyag ártalmatlanítására, elszállítására sor kerülhet.  
Ennek költségeire néztek-e már pályázati forrást? Milyen módszerrel lesz esetlegesen ez 
kiszűrve, hogy milyen munkát szükséges elvégezni? Még a kiemelést megelőzően vagy azt 
követően lesznek esetleg próbafúrások végezve? E körben tájékozódtak e már? – hiszen ez 
igen jelentős költségekkel járhat a szennyeződés mértékétől függően. Így akár párszáz ezer 
forinttól több 10 millió Ft-ig is terjedhet ez a költség.  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Az előkészítés folyamán kicsit szélesebb körben ugyanúgy körbejárták ezt a témát.  
Van egy előzetes környezetvédelmi vizsgálat, amit még az előző tulajdonos végeztetett a 
laktanyák átvételekor. Ebben a vizsgálatot végző szakemberek megállapították, hogy a 
területen nincs ilyen jellegű szennyeződés. Ez már alapot adott arra, hogy úgymond ne 
számoljanak ezzel. Véleménye szerint nem lesz ilyen környezeti károsodásra fellelhető nyom. 
Nem is találtak ilyet szemrevételezés alapján. A szakemberek szerint jó pár év eltelt az óta, és 
ha lettek is volna különböző szennyeződések, már nincsenek jelen. Megnézve a tartályokat, 
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csapadékvizet találtak. Ebből azt feltételezik, hogy a tartályok nem sérültek, nem szivárognak.  
Megnézték azt is, hogy ha mégis talajcserére kerülne sor, akkor milyen nagyságrendet takar, 
mennyi a költsége. Úgy gondolja – amellett, hogy nem lát okot rá, és azt gondolja, hogy nem 
is lesz probléma –, hogy elenyésző költséget képvisel.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a volt laktanya területén lévő felszín alatti 
tartályok értékesítéséről szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 7 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
192/2013. (VI. 27.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a volt laktanya 

területén lévő, felszín alatti, volt üzemanyagtartályok megszüntetésével, 
értékesítésével. 

 
2.  A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a legjobb ajánlattevővel 

szükséges megállapodás megkötésére, valamint a tartályok megszüntetésével 
kapcsolatos dokumentumok aláírására. 

 
Határidő: az ajánlattevők értesítése 2013. július 5. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
18.) Előterjesztés a rendszerfüggetlen víziközmű-elemek tulajdonjogának átadás-

átvételéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendszerfüggetlen víziközmű-elemek 
tulajdonjogának átadás-átvételéről szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 7 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
193/2013. (VI. 27.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete jóváhagyja a 

rendszerfüggetlen víziközmű-elemek tulajdonjogához kapcsolódó megállapodást.  
 

2. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a megállapodás 
aláírására. 

 
Felelős: Ormai István polgármester 
Határidő: 2013. június 28. 

 
19.) Előterjesztés a Nagyatádi Köznevelési Intézmény nevének megállapításával 

kapcsolatos véleményezésről és az Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola 
szakképzési feladatainak változásáról 
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 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
Kérdések: 
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
Lehetséges, hogy ez egy kompromisszumos név, de az első név nyelvtanilag, tartalmilag nem 
helytálló. Szerinte a magyar nyelv szabályai szerint Bárdos Lajos iskola általában egy 
általános iskola, ez a főbb jellemzője. Szerinte a Bárdos Lajos nevet az általános iskola 
elnevezés kellene, hogy kövesse. Úgy, ahogy az Árpád Fejeledelem Általános Iskolánál is. Az 
általános, mint fő jellemzője, ezen belül kellene utalni arra, hogy alapfokú művészeti iskola. 
Tehát van alapfokú művészeti oktatás és sport iskola is egyben. Nem tud okosat mondani, de 
az a kifejezés, hogy „sport általános és alapfokú művészeti” azt jelenti, hogy sport az 
általános és alapfokú művészeti iskola. Szerinte ebben a formában ez nyelvtanilag és 
tartalmilag nem helyt álló.  
 
Ormai István polgármester: 
Biztos így van, ők is ezt javasolták.  
Korábbi testületi ülésen azt javasolták, hogy „Nagyatádi Köznevelési Intézmény Bárdos Lajos 
Általános Iskola, Sport és Alapfokú Művészeti Iskola”. 
Farkas Zoltánné kolléganőjét kérdezi, hogy lehet-e tudni, hogy mi az oka annak, hogy így 
maradt? 
 
Farkas Zoltánné ügyintéző: 
A tankerülettől azt a tájékoztatást kapták, hogy egyeztettek ez ügyben a sportiskolával, és így 
lehetett kialakítani.  
 
Ormai István polgármester: 
Attól még a képviselő-testületnek lehet más a véleménye. Igyekezett kompromisszumos 
megoldásnál maradni, mert nagyon sok elemében elfogadták a véleményüket, hiszen 
visszakerült a Bárdos, a Nagyatádi Köznevelési Intézmény az elnevezésbe. Lényegében több 
ponton elfogadták a korábbi álláspontjukat, mely tényleg előrevitte az ügyet.  
Ha gondolja az alpolgármester úr, tegyen módosító javaslatot. 
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
Azért gondolja, mert egy intézmény neve – mint bárkinek a neve – elég fontos, nagyon sok 
helyre kerül. Elég hosszú ideig ezt a nevet fogja viselni – bár a mai viszonyokat ismerve nem 
biztos – de feltételezve, hogy jó pár évig ez lesz ennek az intézménynek a neve. Ne kövessék 
el azt a hibát, hogy olyan javaslattal élnek, amelyről tudják, hogy nem helyes. Mert 
meggyőződése, hogy ez nyelvtanilag nem helyes. Ha csak javaslattételi joga van a képviselő-
testületnek, akkor legalább éljenek azzal a lehetőséggel, hogy az általuk nyelvtanilag és 
tartalmilag helyesnek tartott nevet jelöljék meg az intézmény számára.  
Javaslata, hogy a polgármester úr által elmondott, eredetileg javasolt „Nagyatádi Köznevelési 
Intézmény Bárdos Lajos Általános Iskola, Sport és Alapfokú Művészeti Iskola.” elnevezést 
javasolják az intézmény nevének.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási  Bizottság elnöke: 
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Elvileg egyetértene az alpolgármester úrral, de sajnos a jogszabály szerint nem így van. 
Ugyanis az általános iskola az nem sportiskola. Ahhoz egy általános iskola sportiskola legyen, 
ahhoz sport általános iskolának kell lennie, és ez a fő profil. A kiegészítő profilja az alapfokú 
művészeti oktatás, ami nem fő profil. Tehát nem „Művészeti Iskola”, hanem a Bárdos iskola 
fő profilja, hogy „Sport Általános Iskola”. Egyébként az Áht. és a 20/2012. évi EMMI 
rendelet a névhasználatról így szabályozza. 
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
Ha ez igaz volna, akkor is úgy kellene fogalmazni, hogy „Bárdos Lajos Általános Sport 
Iskola”, és nem „Sport Általános Iskola. Ez a magyar nyelv szabályaival szembe menő 
kifejezés.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási  Bizottság elnöke: 
Nem, mert jelzője az, hogy fő profilja sport iskola.  
 
Ormai István polgármester: 
Módosító indítványként kell tekinteni arra, amit az alpolgármester úr mondott, így arról is 
szavazni kell.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Dr. Ludas László alpolgármester úr módosító 
javaslatát, mely szerint a Nagyatádi Köznevelési Intézmény nevére az alábbi javaslatot tegye 
a képviselő-testület: 
Nagyatádi Köznevelési Intézmény, Bárdos Lajos Általános Iskola, Sport és Alapfokú 
Művészeti Iskola 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület Dr. Ludas László 
alpolgármester módosító indítványát – 3 igen, 1 nem és 3 tartózkodással – nem fogadja el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatádi Köznevelési Intézmény nevének 
megállapításával kapcsolatos véleményezésről és az Ady Endre Gimnázium és 
Szakközépiskola szakképzési feladatainak változásáról szóló előterjesztés határozati 
javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot – 6 
igen és 1 nem – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
194/2013. (VI. 27.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete egyet ért az alapfokú 

köznevelési intézményekre vonatkozó - KIK Nagyatádi Tankerülete által az alábbiak 
szerint kialakított – névváltoztatási javaslatokkal.  

 
- Nagyatádi Köznevelési Intézmény Bárdos Lajos Sport Általános és Alapfokú 

Művészeti Iskola 
- Nagyatádi Köznevelési Intézmény Árpád Fejedelem Általános és Alapfokú 

Művészeti Iskola  
  
 2. Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Nagyatádi Ady Endre 

Gimnázium és Szakközépiskola 2013/2014-es tanévtől tervezett alábbi szakképzési 
feladatainak megváltoztatásaival egyetért.  
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1. Régi OKJ újnak történő megfeleltetése: 
  a) gépgyártástechnológiai technikus 
  b) ápoló 

 
2. Új OKJ felvétele 

a) informatikai rendszergazda 
 b) gyakorló ápoló 
 c) CAD-CAM informatikus 

  
Határidő: 2013. július 5. 
Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
20.) 
 

Beszámoló Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete lejárt határidejű 
határozatainak végrehajtásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-
testülete lejárt határidejű határozatainak végrehajtásáról szóló beszámoló határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 7 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
195/2013. (VI. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a lejárt határidejű 
határozatainak végrehajtásáról szóló beszámolót elfogadja. 
 
21.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 
 Előadó: bizottságok elnökei 

 
Ormai István polgármester: 
A Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság beszámolóját tárgyalják.  
Megkérdezi Dr. Novák János elnök urat kíván-e kiegészítést tenni.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Nem kíván kiegészítést tenni.  
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
átruházott hatáskörben hozott döntéseiről szóló beszámoló határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 7 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
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196/2013. (VI. 27.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városfejlesztési és 

Gazdálkodási Bizottság 2013. június 25-i ülésén átruházott hatáskörben a nagyatádi 
559/A/4 helyrajzi számú, természetben a Nagyatád, Dózsa György utca 11. szám 
alatti társasház, 4. számú, az önkormányzat tulajdonában álló lakás bérlőjének 
kijelöléséről  hozott döntését jóváhagyja. 

 
2.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városfejlesztési és 

Gazdálkodási Bizottság 2013. június 25-i ülésén átruházott hatáskörben a nagyatádi 
1/4/A/2 helyrajzi számú, természetben a Nagyatád, Hunyadi utca 8. szám alatti 
társasház földszintjén  lévő, 2. számú, az önkormányzat tulajdonában álló helyiség 
bérlőjének kijelöléséről  hozott döntését jóváhagyja. 

 
3.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városfejlesztési és 

Gazdálkodási Bizottság 2013. június 25-i ülésén átruházott hatáskörben a nagyatádi 
3/1 helyrajzi számú ingatlanon lévő, az önkormányzat tulajdonában álló 17. számú 
tárolóra, Fekete Gáborral a Nagyatád, Széchenyi tér 10. 2/5. szám alatti lakás 
tulajdonosával kötött bérleti szerződés meghosszabbításáról hozott döntését 
jóváhagyja. 

 
4.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városfejlesztési és 

Gazdálkodási Bizottság 2013. június 25-i ülésén átruházott hatáskörben a nagyatádi 
2195/4/A/9 helyrajzi számú, természetben a Nagyatád, Kiszely utca 2/A. szám alatti 
társasház negyedik emeletén lévő, 9. számú, az önkormányzat tulajdonában álló 
lakás bérlőjének kijelöléséről hozott döntését jóváhagyja. 

 
5.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városfejlesztési és 

Gazdálkodási Bizottság 2013. június 25-i ülésén átruházott hatáskörben a nagyatádi 
521/4/12 helyrajzi számú, természetben a Nagyatád, Baross Gábor utca 7. szám alatti 
társasház első emeletén lévő, 2. számú, az önkormányzat tulajdonában álló lakás 
bérlőjének kijelöléséről hozott döntését jóváhagyja. 

 
6.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városfejlesztési és 

Gazdálkodási Bizottság 2013. június 25-i ülésén átruházott hatáskörben a nagyatádi 
518/2/A/12 helyrajzi számú, természetben a Nagyatád, Baross Gábor utca 5/A. szám 
alatti társasház első emeletén lévő, 6. számú, az önkormányzat tulajdonában álló 
lakás bérlőjének kijelöléséről hozott döntését jóváhagyja. 

 
22/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester a szavazásra bocsátja a polgármester képviselő-testület két ülése 
közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót.  
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Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a tájékoztatót egyhangú – 7 
igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
197/2013. (VI. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót elfogadja. 
 
22/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése közötti 

időben végzett tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztató határozati 
javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy képviselő-testület a tájékoztató határozati 
javaslatát egyhangú – 7 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
198/2013. (VI. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a jegyző és a polgármesteri 
hivatal a képviselő-testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló 
tájékoztatót elfogadja. 
 
23.) Interpellációk, kérdések 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási  Bizottság elnöke: 
Körülbelül két héttel ezelőtt eltörött a szennyvíz főnyomó vezeték a Csalogány utcában. 
Olyan nagyüzemi hiba keletkezett, hogy még most is folynak a helyreállító munkák. Fel 
kellett bontani az úttestet is. A munkálatok során a markológép átszakította a víz főnyomócső 
vezetéket is, s ezáltal egy nagy kráter keletkezett. Most már haladnak a helyreállítással, de 
kéri a műszaki irodát, hogy nagyon figyeljen oda a helyreállításra, mert az út alapját is ki 
kellett szedni. Homokos, laza az altalaj, és úgy látja, hogy az úttest É-i irányba mutató része – 
tehát, ha a Szabadság tér felé jönnek visszafelé – egy része, egészen az ő garázsbejáratáig 
megsüllyedt. Szakszerű helyreállítást kér, hiszen körülbelül 1 évvel ezelőtt ettől a helytől kb. 
8 m-re, a garázsbejáratától – szintén a vízcső – tört el, és úgy állították helyre, hogy a földdel 
együtt a kiszedett szegélyköveket is beszórták a gödörbe. Azóta sincsenek sem a 
szegélykövet, sem az úttest helyreállítva, igaz, hogy csak 2 m2-nyi területről van szó.  
Kéri, hogy ne így legyen helyreállítva, hanem szabályosan, szegélykövekkel, betonalappal és 
bitumen burkolattal.  
 
Ormai István polgármester: 
Kéri Svégel Gábor irodavezető urat, hogy figyeljenek oda a munkálatok utáni helyreállításra, 
úgy ahogy más esetben is. 
 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
A Berzencei úton lévő, volt erdészház lakóépületként funkcionál. Az ott lakók egy lassító 
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tábla kihelyezést kérik. Kérik, hogy úgy ahogy Hókamalomnál is tették, nézzék meg annak 
lehetőségét hogy van-e lehetőség tábla kihelyezésére a forgalom lassítása érdekében.   
Az Ungvári utcában lakók kérését tolmácsolja. Az utcában történt gázvezeték javítás 
befejezését követő – tegnap, tegnap előtt végzett – helyreállítási munkák átnézését és az ott 
maradt kátyúk helyreállítását kérik.  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Ha jól értette a Hókamalom előtt lévő erdészháznál lévő forgalomlassítást kérte a képviselő 
úr. Ha egyszerűen akarna fogalmazni, azt mondaná, hogy „mivel állami, nem az 
önkormányzat hatásköre” 
Ennek ellenére volt egy olyan terület, ahol ezt saját költségen és a Közútkezelő Kht. 
hozzájárulásával megtette az önkormányzat, de ott indokolt volt.   
Itt nem javasolja a tábla kihelyezetését. Azt gondolja, hogy ebben az esetben egy olyan 
szakaszról van szó, ahol sem az ott lakók száma, sem az útszakasz baleseti kockázata nem 
indokolja a tábla kihelyezését. Természetesen, ha a testület más véleményen van, akkor 
szakemberek bevonásával, megteszi a szükséges intézkedéseket.  
Az Ungvári utcai helyreállítással kapcsolatban elmondja, hogy a közterület-felügyelet 
beszámolójában is olvasható volt, hogy közel 800 helyreállítás utóvizsgálatát végeztek el. Ha 
a Csalogány utcában elkészülnek a csőtörés utáni rekonstrukciós munkákkal, akkor itt is 
elvégzik az utóvizsgálatokat. Minden egyes esetben megpróbálják a legmesszebb menőkig 
érvényesíteni az ő és a lakók elvárásait. Itt is így fognak eljárni.  
 
Ormai István polgármester: 
Kerüljön sor egy egyeztetésre a Közútkezelő Kht-val ezzel kapcsolatban. Kérdezzük meg a 
szakmai véleményüket.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
A Központi temető mellett lévő tujasorban nagyon sok tuja megsérült, kiszáradt. Mi lesz 
ennek a tujasornak a sorsa?  
 
Ormai István polgármester: 
A legutóbbi képviselő-testületi ülésen fogadták el a költségvetési rendelet módosítását, 
amiben külön tételként szerepeltették a Központi temető kerítése mellett lévő tujasor 
kivágásának költségét, mely 462 eFt.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Újratelepítik? 
 
Ormai István polgármester: 
Kivágják. – eddig szeretnének eljutni. Utána kell azt megvizsgálni, hogy mit tegyenek ott. 
Elhamarkodottan semmit nem szabad tenni, hiszen figyelemmel kell lenniük az ott lévő 
sírokra, sírhelyekre, hogy mit szabad odaültetni.  
Elmondja, hogy folyamatosan dolgoznak az elszáradt fák, cserjék, bokrok, ágak eltávolítását. 
A tavasz óta végzik ezt a munkát. Nagyon-nagyon sok növény pusztult el a tavalyi aszályos 
időszak és a kemény tél következtében. Alapvetően a tuják és a nyírfák nem bírták.  
A tervük, hogy egy szisztematikus újratelepítést végeznek mindenütt a városban, oda, 
ahonnan el kellett távolítani a növényeket. Ez nyilván csak az ősszel tud megvalósulni. A 
Központi temető elszáradt fáinak, valamilyen módon történő pótlását is tervezni fogják. Ez 
nagyon jelentős költség. Úgy látja, hogy legalább 2-3 ütemben lehet pótolni azokat a 
növényeket, amelyek elszáradtak az aszály és a kemény tél következtében. A temetőnél lévő 
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tuják közül, amit tudtak – alacsonyabb, egészen kicsi növényeket – kivágták. A nagyobbakat 
nem tudják saját erőből kivágni, mert egyik oldalon ott van a kerítés, és kint az utcán az 
elektromos vezeték, a másik oldalon pedig ott vannak a sírok. Ezek eltávolításához veszélyes 
fák kivágását végző szakember segítségét kérik. Az önkormányzati intézmények területén 
lévő elszáradt fákat is ki fogják vágni a nyáron. Ősszel pedig visszapótlást fognak teljesíteni.   
Csak a temető kerítése melletti tujasor kivágása – a legjobb árajánlat szerint – 462 eFt-ba 
került. Ez egy nagyon komoly tétel, ezért azt amit tudnak, megcsinálnak maguk erejéből, a 
Városgondnokság munkatársaival és eszközeivel, de vannak olyanok, amiket nem tudnak és 
nem is szabad. Megvannak a magassági határok és hasonló feltételek, ami miatt nem szabad 
elvégezniük, hiszen balesetveszélye.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási  Bizottság elnöke: 
Polgármester úr javasolta, hogy a Közútkezelővel vizsgálják meg a táblakihelyezés 
lehetőségét, amit Melles képviselő úr jelzett.  
Véleménye szerint a helyszín vizsgálata során inkább a tulajdonos szabadon kóborló disznóit 
fogják veszélyesnek tartani, hiszen szabadon legelteti őket az út szélén, s néha át-át mennek 
az út másik oldalára. Ott egy eléggé rosszul belátható kanyar van, ezért inkább a közlekedő 
gépkocsikra jelentenek veszélyt, és nem a sebességgel van a probléma.  
 
24.) Egyebek 
 
Ormai István polgármester: 
Néhány dolgot el kíván mondani.  
Az egyik a Művelődési Ház rekonstrukciója, felújítása. Az elmúlt ülésen döntött a képviselő-
testület a közbeszerzés lezárásáról, tehát a kivitelező kiválasztásáról. Ezt követően van egy 
jogorvoslati idő, amíg nincs lehetőség szerződéskötésre. Lejárt a döntés megtámadásának 
időszaka, és nincs – legalábbis nem tudnak róla, hogy érkezett volna – jogorvoslati kérelem. 
Tehát úgy látják, hogy július 1-jén sor kerülhet a szerződéskötésre, illetve a munkaterület 
átadására. Ez azt jelenti, hogy jövő héten hétfőn átadják a munkaterületet a kivitelező 
számára. Ettől kezdve az önkormányzat elvégezte feladatát. Most a kivitelezőkön van a sor. 
Az ő feladatuk lesz, hogy a szerződésben vállalt módon és határidőben elvégezzék a munkát. 
Most jött el az időszak arra, hogy úgy lehet beszélni erről a témáról, hogy rendben van, meg 
van a kivitelező, és alá tudják írni a szerződést. – a Rózsaép Kft. a nyertes.  
A másik, amit fontosnak tart, és az egyik ülésen tárgyalták, hogy a Nagyatádi Tankerület a  
képviselő-testület – mint intézmény működtető – véleményét kérte a Nagyatádi Köznevelési 
Intézmény és az Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola összevonását illetően. Tehát volt 
egy olyan javaslata a Nagyatádi Tankerületnek, hogy a 2014-/15-ös tanévtől kezdődően 
kerüljön összevonásra a Nagyatádi Köznevelési Intézmény – tehát az általános iskolák – és az 
Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola. Ezt a javaslatot a Nagyatádi Tankerület 
felterjesztette a Klebelsberg Intézményfenntartó Központhoz. A Kelebelsberg 
Intézményfenntartó Központ elnöke arról értesítette az érintetteket, hogy a tankerület által 
felterjesztett átszervezésre vonatkozóan az oktatásért felelős miniszter a 484. sorszámmal 
meghozta döntését, az átszervezést nem támogatja. Így, a mai állás szerint nem kerül 
összevonásra az általános iskolák és az Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola. Ezt 
irányozta elő a képviselő-testület véleménye is.  
Két dologról szeretne még beszélni. Az egyikre történt utalás, ez a Nagyatádi Kórház kérdése. 
Azt reméli és abban bízik, hogy nyugvópontra jut az az átalakítási folyamat, ami az elmúlt 
hónapokban is zajlott. Azonban szeretné elkerülni a félreértéseket, és szeretné, ha csak a 
tényszerűség mentén kerülne megítélésre a kórház legutóbbi 5 évének története a 
leglényegesebb elemeket tekintve. Azért mondja ezt, mert úgy tapasztalta, hogy nem pontos 
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információk kerültek a nagyatádiak elé e tekintetben. 2007. második félévében és 2008. év 
elején egyetlen megoldása volt annak, hogy a Nagyatádi Kórház-Rendelőintézet tovább 
működjön, és pénzügyileg ne lehetetlenüljön el, az a működtetésbe adás. Jó döntést hozott 
akkor a képviselő-testület, amikor ezt a döntést meghozta. Ezzel olyan erőforrásokat emelt be 
a Kórház működtetésébe, amelyekkel sem az intézmény, sem az önkormányzat nem 
rendelkezett akkor. Tehát új erőforrások kerültek a Kórház működtetésébe. Ez volt egy 
nagyon fontos elem. A másik, és szeretne mindenkit emlékeztetni rá – ezt már ez a képviselő-
testület vitte végig – hogy 2011. második félévében (őszén) a Kórházakkal, a fekvőbeteg-
ellátással foglalkozó állami szervezet a GYEMSZI egy olyan javaslatot készített, ami minden 
nagyatádi kórházi aktív ellátás megszüntetését rögzítette. Ez a birtokukba van. Az 
egészségügyi ellátásért felelős államtitkárság és a GYEMSZI egy ilyen javaslatot készített 
2011. őszén. Amikor ezt a javaslatot megismerték, akkor ez a képviselő-testület, Nagyatád 
város polgármestere és a Kórház vezetése és működtetője járt el annak érdekében, hogy 
visszahozzák az aktív ellátásokat Nagyatádra, hogy ne szűnjenek meg. Két vonalon 
egyeztettek. Az egyik az egészségügyi államtitkárság, Szócska Miklós államtitkár úr, 
Csermely Péter helyettes államtitkár úr és a GYEMSZI főigazgatója és főigazgató-helyettese. 
Ezeken az egyeztetéseken személyesen Karvalics Ottó országgyűlési képviselő úr vett részt. 
A jelenlévők közül – ezeken a megbeszéléseken illetve ezeknek egy részén Dr. Kovács Ildikó 
jegyző asszony és Dr. Ludas László alpolgármester úr, és a Kórházban Dr. Orbán Csaba vett 
részt. Ezeken az egyeztetéseken érték el az említettek azt, hogy azok az aktív ellátások amik 
megvannak a kórházban, megmaradjanak. Következő lépés a Kórház fejlesztése. A Kórház 
pszichiátriai részlegének behozatala – mert ellehetetlenült az elhelyezési állapot ötvöskónyi 
részlegben – 2010. végén, 2011-ben kezdődött el. Ez a képviselő-testület döntött arról, hogy 
részt vesznek a Pécsi Orvostudományi Egyetem által vezetett konzorciumban, és ennek 
keretében Nagyatád Város Önkormányzata készítette elő és nyerte el azt a 600 egynéhány 
millió Ft-os támogatást, ami most is rendelkezésre áll ennek a beruházásnak a 
megvalósítására. Ez a folyamat 2011-ben zajlott, 2012. végére véglegesedett. Ebben az 
önkormányzatot a Polgármester és Dr. Ludas László alpolgármester képviselte. Itt, ennek a 
képviselő-testületnek az ülésén javasolta és kezdeményezte 2012. elején, hogy éljenek azzal a 
lehetőséggel, hogy kezdeményezzék és javasolják az egészségügyi kormányzat számára, hogy 
a Nagyatádi Kórház-Rendelőintézet is, állami fenntartásba és tulajdonba kerüljön. Azért tette 
ezt a kezdeményezést, mert teljesen lehetetlennek tartotta – akkor is és most is elmondja – 
hogy minden magyar kórház és fekvőbeteg-ellátó intézmény állami fenntartásba és tulajdonba 
van. Ezek között pedig lesz egy más struktúrában történő intézmény, mely egy lehetetlen 
helyzetet teremtett volna. Így született meg ez a kezdeményezés, melynek nyomán 
megváltoztatták azt a kormányrendeletet, ami vonatkozott erre, és beemelték a Nagyatádi 
Kórházat is az állami fenntartásba és tulajdonba kerülő intézmények közé. Ez azért fontos, 
mert a folyamatok, amiről beszélt, Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete, 
Nagyatád város polgármestere kezdeményezésére és aktív részvételével zajlottak. Köszöni 
mindenkinek, aki ebben a folyamatban részt vett és segítette a munkájukat, csak nehogy arról 
tájékoztassa a közvéleményt bárki is, hogy nem így történt. Ez a hiteles története ennek a 
dolognak, amelynek végén 2012. május 1-jével a Nagyatádi Kórház-Rendelőintézet állami 
tulajdonba és állami fenntartásba került. – ami természetesen maga után vonja azt, hogy meg 
fog szűnni a működtető általi fenntartása és működtetése az intézménynek. Mindenkinek 
köszöni, aki részt vett ebben a folyamatban, de ez nem egy egyszereplős folyamat volt, hanem 
sokkal több és sokkal másabb minőségű és jellegű szereplői voltak ennek a folyamatnak. – 
amit eredményesnek és a lezárását is megnyugtatónak tart.  
Örömmel tájékoztatja a képviselő-testületet és a nagyatádiakat, hogy egy új telephellyel, 
bázissal, létesítménnyel gazdagodott Nagyatád. A vízügyi igazgatóság egy önálló irodaházat 
készít, alakított ki magának a Dózsa György utcában. Ma volt az átadása. Ez azért fontos, 
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mert Nagyatád számára fontos az, hogy minél több funkció, minél több feladat és szerepkör itt 
legyen ebben a városban. Ez azt jelenti, hogy a VIZIG nagyatádi felügyelősége – amelyik 
Barcstól kezdve egészen fel, majdnem a Balaton vonaláig – beleértve a teljes csurgói és 
kadarkúti térséget is – innét Nagyatádról szervezi a vízfolyások karbantartását, egyáltalán a 
szakmai munkát.  
Végül pedig szeretné megerősíteni a múltkori felhívást, ez pedig a hátrányos helyzetű 
nagyatádi gyermekek nyári étkeztetése. Elkészült a felhívás, amit sok helyre eljuttattak. A 
képújságban is és a város honlapján is olvasható. Azt kéri a nagyatádiaktól, hogy aki teheti, 
támogassa hogy a hátrányos helyzetű gyermekek Nagyatádon, a nyári hónapokban is ebédet 
kaphassanak. Már jönnek, érkeznek a támogatások. Köszöni szépen, de nyilván valóan még 
többen fognak ehhez csatlakozni.  
 
 
Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület soron kívüli ülését 16 
óra 38 perckor bezárja. 
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